



The 2nd GEP Conference in China

Keynote speakers

David Greenaway is Vice-Chancellor of the University of Nottingham, a Professor of Economics and the founder and former Director of GEP. His research interests lie primarily in the fields of exporting and productivity, cross-border investment, international trade and economic development. He has been Chair of the Armed Forces Pay Review Body since 2004 and is also a member of the Senior Salaries Review Body, a governor of the National Institute of Economic and Social Research, Chair of the Scientific Advisory Council at the Institut für Weltwirtschaft, University of Kiel, and a member of the Scientific Committee of the European Trade Study Group. He has been a consultant to the World Bank, UNIDO, UNCTAD, the European Commission, GATT, UNECE and the Treasury.

大卫·格林纳韦教授是诺丁汉大学的副校长和全球化和经济政策研究中心(GEP)的创始人。他的研究兴趣包括出口和生产率、跨境投资、国际贸易学 and 经济发展学。格林纳韦教授出任的公职涵盖甚广，他是现任武装部队薪酬审查机构主席和高级人员薪酬检讨机构委员。格林纳韦教授也是英国国家经济及社会研究院的理事、德国基尔大学科学咨询委员会主席和欧洲贸易研究组委员会成员。他曾担任国际银行、欧盟委员会、联合国工业发展组织、联合国贸易及发展大会、关税与贸易总协定和英国财政部的顾问。

Shujie Yao is a Professor of Economics and the co-ordinator of GEP's *China and the World Economy programme*. He is also Head of the University of Nottingham's School of Contemporary Chinese Studies. Before joining Nottingham in 2006 he worked with Oxford, Portsmouth and Middlesex Universities as a Research Fellow, lecturer, Professor and Head of Economics. In an article published in the *Journal of Asian Economic Literature* he was ranked in the top 10 Chinese scholars specialising in the country's economy. He is chief editor of the Social Science Edition of the *Xi'an Jiaotong University Journal* and founder editor of the *Journal of Chinese Economics and Business*. He has been a consultant to organisations including the World Bank, the EU and UNCDF.

姚树洁教授是诺丁汉大学的经济教授，同时他也是诺丁汉大学当代中国学学院的院长。他也是享誉盛名的全球化与政策研究中心(GEP)的“中国与世界经济研究”的协调人。在2006年加入诺丁汉大学之前，他曾先后在牛津大学、朴茨茅夫大学和密德萨斯大学担任研究员、讲师、教授和经济学院院长。在亚洲经济文献期刊中，他被评选为当世十大中国经济专家之一。他同时也是西安交通大学期刊的社会科学主编和中国经济及商业期刊

的创始人。除了学术研究之外，姚教授也曾担任多个国际组织的顾问，包括世界银行、欧盟和联合国发展基金。

Spiros Bougheas is an Associate Professor of Economics at the Nottingham School of Economics, where he is a member of both GEP and the Centre for Finance and Credit Markets. His research interests include the application of contract theory to financial and labour markets and the implications of technological choice for economic development. His work, including research on subjects such as banking crises and the distribution of human capital, has been published in a number of leading economic journals, including the *Journal of International Economics*, the *Journal of Population Economics*, the *Journal of International Money and Finance*, the *Canadian Journal of Economics* and the *Journal of Macroeconomics*.

斯皮洛斯·保格黑斯副教授任职于诺丁汉大学经济学院，他是全球化与政策研究中心(GEP)和财务及信贷市场研究中心的一员。他的研究领域包括银行危机和人力资本的分布。他的论文著作曾在多个重要的经济期刊中刊登，包括世界经济学期刊、人口经济学期刊、国际货币与金融期刊、加拿大经济学期刊和宏观经济学期刊。

Tong Jiadong is a Professor of Economics at Nankai University, where he is also Deputy Dean of the Graduate School, Director of the Centre for EU Studies and Director of WTO Studies. His main research interests lie in international trade theory, international economics and EU trade theory. He has published a wide range of papers and texts, including several on trade liberalisation in developing nations. He is Vice-Chairman of China's World Economy Society and a member of the country's European Study, EU Study and International Trade Societies. He is also an adviser to Tianjin City government, Vice-Chairman of Tianjin's International Trade Society and a Visiting Professor at Renmin University's EU Centre.

佟家栋教授是南开大学的副校长、中国人民大学欧盟研究中心客座教授、欧盟研究会常务理事和中国世界经济学会常务理事。他的研究兴趣包括国际贸易理论、国际经济学和欧盟贸易理论。他的著作覆盖甚广，当中为数不少的是围绕发展中国家的贸易自由化。他同时担任世界经济学会副会长、中国欧盟学会理事和中国国际贸易学会理事。佟教授也是天津市政府的顾问和天津国际贸易学会的副主席。

Xiaopeng Luo is a Professor of Economics at the China Academy of Rural Development, which is based at Zhejiang University. His research interests include relations between central and local government and methods of poverty reduction. He received his master's degree from Renmin University and a PhD in agricultural economics from the University of Minnesota. He has also been a Visiting Scholar at Oxford and Harvard Universities. He has been involved in poverty reduction programmes in western China and has also played a key role in the policy process of rural and economic reforms throughout the country.

罗小鹏教授是浙江大学中国农村发展研究院的教授，他的研究领域包括中央与地方政府的关系和扶贫的方法。罗教授在中国人民大学工业经济系获经济学硕士学位，并随后在美国明尼苏达大学攻读农业经济学博士学位。他在中国西部扶贫计划和农村经济改革中有着举足轻重的地位。

Doug Nelson is a Professor of Economics at Tulane University's Murphy Institute of Political Economy and Chair of its Department of Economics. He is also a Professorial Research Fellow at GEP. His current research interests are primarily focused on the political economy of trade policy, the empirical link between globalisation and national labour markets and trade and

trade policy under increasing returns to scale. He has been a consultant to the World Bank, a Visiting Scholar at the IMF and a Guest Professor at universities in Holland and Austria. He is also a member of the editorial advisory board of *The World Economy*.

道.尼尔逊教授是美国杜兰大学的教授和其经济学学院的院长。除此以外，他也是全球化和经济政策研究中心(GEP)的研究员。他是世界银行的顾问，也曾在美国罗格斯大学、美国德克萨斯大学和美国雪城大学担任多项职务。他也曾是美国华盛顿大学圣路易斯分校、澳洲国立大学、奥地利格拉茨大学、荷兰伊拉斯姆斯大学、诺丁汉大学和国际货币基金组织的客座教授。他现时醉心于研究包括贸易政策的政治经济学；全球化和国家劳动市场的实证关系；和规模收益递增下的贸易与贸易政策。

Lina Song is Chair in Economic Sociology and Social Policy at the University of Nottingham's School of Sociology and Social Policy. She has conducted economic and social research on various developing countries, with particular reference to China, studying areas including social security and well-being, income distribution, poverty alleviation, rural-urban migration and state-ownership restructuring. Her current funded projects include *Poverty, Migration and Public Health, Explaining China's Economic Growth with Enterprise Data* and *Economic Inequality and Socio-Political Instability in China*. She won the 2005 Richard A Lester Prize for Outstanding Book in Labour Economics and Industrial Relations and has regularly served as a consultant to international organisations and an adviser to both the Chinese and British governments on labour policy issues.

宋丽娜教授是诺丁汉大学经济社会学及社会政策的系主任。宋教授醉心于以中国为首的发展中国家的经济和社会研究，研究包括社会保障和福利、收入分配、扶贫、乡城迁移和国营企业的重组。她最近的研究项目包括贫穷、移民与公共健康、以企业数据解释中国经济增长和在华的经济不平等和社会政治不稳定性。宋教授在 2005 年获得 Richard A. Lester 奖，该奖是给予在劳动经济学和劳资关系上有着杰出著作的学者。在国际事务中她亦担任多个国际组织的顾问，她也是中英两国的劳工政策的顾问。

Guanghua Wan is a Senior Economist at the Asian Development Bank. His research expertise includes poverty and inequality analyses, economic development and applied econometric modelling. A renowned expert on the Chinese economy and a pioneer in developing the regression-based decomposition framework for inequality and poverty studies, he has authored more than 60 refereed articles in high-ranking international journals, edited several special issues of leading development journals and published numerous book chapters and several monographs, including two by Oxford University Press. Prior to joining the Asian Development Bank he was a Senior Research Fellow and Project Director at the United Nations' World Institute for Development Economics Research. He is an Honorary Professor at several leading universities.

万广华教授是亚洲开发银行的高级经济师，他的研究领域包括贫穷和不平等的现象分析、经济发展和应用计量经济学模型。作为一声誉甚隆的中国经济专家和把回归分析方法带到贫穷和不平等的现象分析当中的先驱，他的论文和著作在世界各重要经济期刊、书籍和专论中被广泛引用。他曾是联合国发展经济学研究所的项目主任和现任多所著名学府的名誉教授。

Wing Thye Woo is a Professor of Economics at the University of California at Davis, Yangtze River Scholar at the Central University of Finance and Economics in Beijing, Director of the East Asia Program at Columbia University's Earth Institute and a Senior Fellow at the

Brookings Institution. His current research focuses on the economic issues of East Asia (particularly China, Indonesia and Malaysia), international financial architecture, comparative economic growth, state enterprise restructuring, fiscal management and exchange-rate economics. He has advised a number of governments on macroeconomic and exchange-rate management, state enterprise restructuring and trade issues. In 2001 he helped establish the Asian Economic Panel, a forum of around 50 leading specialists on Asian economies, which meets biannually to discuss economic issues of particular importance to the region.

胡永泰教授任职于美国加州大学戴维斯分校经济学系，他在 1982 年修毕其哈佛大学经济学博士学位。胡教授是布鲁金斯研究院的高级研究员，同时担任哥伦比亚大学全球可持续发展研究中心东亚课题研究的项目主任。胡教授目前研究主要涉及东亚的经济分析（特别是中国、印度尼西亚和马来西亚）、国际金融体系、相对经济增长、国营企业的重组、财政管理学和汇率经济学。在 2001 年，胡教授创立了亚洲经济专家顾问小组，该组织由 50 多个亚洲经济研究专家学者组成，并于每年召开两次例会研讨涉及亚洲经济发展的热点问题。

Xianguo Yao is a Professor of Economics and Dean of the College of Public Administration at Zhejiang University. His main research interests include political economy, transition economics, labour economics, social security and human resources management. He has been in charge of more than 40 research projects, many of which were given grants by the China National Natural Science Foundation and the China National Social Science Foundation, and has published more than 100 papers in both domestic and international academic journals. A consultant on labour market and economic issues to Zhejiang provincial government, he is also Vice-President of the China Industrial Economic Association, Dean of Zhejiang province's Institute for Public Policy and President of the Zhejiang Public Administration Association.

姚先国教授是现任浙江大学公共管理学院院长。他的研究兴趣包括政治经济学、转型经济学、劳动经济学、社会保障学和人力资源管理。姚教授至今已带领了超过 40 个项目和著有不少于 100 篇论文，其项目主要由中国国家自然科学基金和中国国家社科基金资助。他同时还担任中国工业经济研究与开发促进会副理事长、浙江大学劳动保障与公共政策研究中心主任和浙江大学劳动保障与公共政策研究中心院长。